
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült:  A Wass Albert Művelődési Központban 2009. április 27. napján megtartott 
közmeghallgatásról. 
 
Jelen vannak: Horinka László polgármester, Cseri Péter alpolgármester, Csanádi Gábor, 
Lányi György, Kecser István, Katus Norbert, Lukács István, Kiss Tamás, Farkas Gáborné 
települési képviselők a mellékelt jelenléti ív szerint és a Nagyközség megjelent lakossága 
 
Horinka László polgármester: Tisztelettel köszöntöm a megjelenteket. Három napirendi 
pontot hirdettünk meg. Az első két napirendi pont ismertetésére felkérem a Jegyző Asszonyt. 
Azt gondolom, hogy ezek a napirendek kb. 30 perc alatt lezárulnak, utána a kérdéseké a 
szerep 
 
1./ NAPIRENDI PONT: 
2008. évi zárszámadás ismertetése. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: Röviden szeretném ismertetni a 2008. évi zárszámadásunkat, 
amely az elmúlt év teljesülése. Önkormányzatunknak három nagy intézménye van. A 
Polgármesteri Hivatalhoz tartozik nemcsak a Hivatal, mint hivatal, hanem az összes olyan 
intézmény, melyek az előző háromba nem sorolhatók bele. A segélyek körében a 
legtetemesebb kiadásnem a gyermekekre fordított étkezési térítési díj átvállalása. Ez a jelentős 
összeg jelenti az 50 %-os vagy 100 %-os étkezési díjkedvezményeket, illetve melyeket alanyi 
jogon kaphatnak, és az Egészségügyi és Szociális Bizottság megítél az egyes családoknak, 
gyermekeknek. A másik nagy kiadás a lakásfenntartási támogatás. Ez a családoknak havonta 
nagy segítséget jelent. Az ápolási díj a harmadik legnagyobb kiadásnem a segélyeknél. Nem 
óriási összeg, azonban nem marad ellátatlan az a személy, aki a beteget gondozza, ápolja, és 
az családban tud maradni. Sajnos elég sok fiatal erre az ellátásra szorul. Sajnos egyre nagyobb 
összegeket kell kifizetnünk eseti támogatásra, ami valószínűleg ebben az évben még több 
lesz, akik átmeneti, azonnali segélyre szorulnak. Az Önkormányzat minden évben dönt arról, 
hogy civil szervezetek támogatására elkülönít a költségvetéséből összeget, erre pályázni lehet, 
és az OMSB tesz javaslatot a Képviselő-testület felé, akik megtárgyalják a Bizottság 
előterjesztését, majd a megítélt összegeket az Önkormányzat két ütemben az adott évben 
kifizeti.  
A múlt évben sikerült elég sok felhalmozási kiadást is teljesíteni az Önkormányzatnak. Ebben 
benne van pld. a leendő bölcsődének kiszemelt épület megvásárlása, a partfal építése, 
bizonyos tervek elkészíttetése, az új JCB gépnek a lízingje, illetve a MAN tehergépkocsi 
vételára, a SZIÁI bővítésére kifizetett összeg, a Móra Ferenc Általános Iskolának elkészített 
előtetője, stb. a 2008. évi zárszámadással ennyit szerettem volna mondani. 
 
 
2./ NAPIRENDI PONT: 
2009. évi költségvetés ismertetése 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: 2009. évi költségvetésünket még február 12-én - határidőn 
belül – elfogadta Képviselő-testületünk. A bevételi és kiadási előirányzat egyaránt 
megegyezik. A legjelentősebb bevételi forrás ebben az évben is az állami normatíva. Az 
Önkormányzat törekszik saját bevétel teljesítésére. A gazdasági válság már érezteti hatását az 
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adóbevételeinknél, nagyon sokan visszaadták vállalkozásukat, megszüntették, kivonatják az 
autójukat a forgalomból, iparűzési és gépjármű adóból nem lesz annyi bevétel, mint az előző 
évben. Ami stabil az az építmény- és telekadó. Évek óta elmondható, hogy az Önkormányzat 
három nagy intézménye, amely a működési költségvetés mintegy felét felhasználja. 
Önkormányzatunk ebben az évben 676 mFt fejlesztési tartalékkal tervezte költségvetését. Erre 
azért is lesz szükség, mert sok olyan cél van, amelyet ebben az évben szeretnénk 
megvalósítani, pld. az állomás és környékének rendbetétele, a Kossuth L. utca rendbetétele 
TEUT pályázat kapcsán, erre már sikerült a kivitelezőt is kiválasztani, augusztus végéig be is 
kell fejeződni a munkálatoknak.  
Önkormányzatunk ebben az évben is a legnagyobb költséget az étkezési térítési díj 
átvállalásra kívánja fordítani. A gyermekek étkeztetésére fordított pénzösszeg, mindig arra a 
célra fordítódik, amelyre szánva lett. A lakásfenntartási támogatás a másik nagy tétel a 
költségvetésben, bár a tervezésnél sosem látszik, csak a zárszámadásnál. Az Állam pld. ezt a 
normatív lakásfenntartási támogatást, akár a ápolási díjat 90 %-ban támogatja, 10 % az önerő, 
amit mellé teszünk.  
Meglehetősen nagy tétel a közgyógyellátási igazolványok térítési díja. Az Önkormányzat 
minden egyes kiadott igazolvány után, amely méltányossággal lett megállapítva, 
meglehetősen nagy pénzösszeget fizet, erre csaknem 2 mFt-ot terveztünk ebben az évben. 
Még mindig nem ért finisbe a ceglédi hulladéklerakó ügye, fizetjük a gesztorságban 
létrehozandó intézmények létrehozását. A szeméttelepet rekultiválták, illetve 2 héttel ezelőtt 
már a füvesítését is megejtették. Egyéb szervezetek támogatására ebben az évben is 
terveztünk pénzösszeget, zöméről már döntött a Képviselő-testület. Mindezzel együtt mintegy 
131 mFt-ot tervezett az Önkormányzat ilyen pénzeszközökre. Terveztünk ipari park részére 
földvásárlást, P+R parkolóra, fásításra, PMHIV szervezetfejlesztésére, TRT felújítására, 
illetve járdaépítésre, egyes utak gléderezésére.  
Amennyiben kérdés van, kérem tegyék fel. 
 
3./ NAPIRENDI PONT: 
A Tápió-vidék csatorna-beruházásának eddigi eseményei, további 
várható menetrend 
 
Horinka László polgármester: Köszönöm a beszámolót a pénzügyeinkről. Amennyiben 
nincs kérdés az elhangzottakhoz, akkor áttérek a szennyvízberuházás aktuális információira. 
A tavalyi évben ellepték a települést az N-Alexander Kft. dolgozói, szerződéseket kötöttek a 
szennyvízberuházás megfizetésére. Erre azért volt szükség, mert a beruházás mintegy 15 % 
önerőt igényel. Kb. négy és fél milliárd Ft körüli önerőre van szüksége a 20 településnek 
összességében. Azt kell elmondani, hogy a szervezés nagyon jól sikerült, az 
ingatlantulajdonosok legalább 2/3-ának szándéknyilatkozatára volt szükség, kb 75 % lett 
nálunk. A víziközmű-társulat megalakulásával mindenkire nézve kötelező a 265 eFt 
érdekeltségi hozzájárulás megfizetése. Erre jó megoldás ez a konstrukció 10 éves futamidő 
alatt kell megfizetni. Állami támogatás is jár hozzá. Sülysápra vetítve a belépők aránya 82 %-
os volt, talán Nagykáta előzött meg bennünket. Elkeserítő, hogy ebből a százalékból  kb. 13 
%-a nem fizetett be még egy forintot sem. Most valamivel jobb az arány. A társulatra azért 
volt szükség, hogy az önerőt fedezni tudjuk. Nagy öröm számomra, hogy nagy százalékban 
csatlakoztak a sülysápiak a kezdeményezéshez.  
A pályázat pillanatnyi állása: több olyan tanulmányt kell elkészíteni, amik már folyamatban 
vannak. A benyújtási határidő június 2., én azt mondom, hogy nagyon szoros ez a határidő, de 
azt gondolom, hogy van esély az elkészülésre. Kell készíteni egy költség-haszonelemzést, ami 
ahhoz kell, hogy megállapítsa a támogató szervezet, hogy ez a projekt milyen támogatásra 
számíthat. Ez az elemzés még nem készült el teljesen, az előzetes számok alapján 15,1 %-os 
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önerőre lesz szükségünk. Ez nagyon jó, max. 85 %-os támogatást adnak ehhez a projekthez. 
Szükség van még a tendertervek megújítására, itt a műszaki tervek felülvizsgálatáról van szó. 
Most már pontosan tudjuk azt, hogy mit támogat, és mit nem támogat az Unió. Ha nem 
csatornázható egy utca, arra lesz alternatív megoldás is. A felesleges csatornaszakaszokat ki 
fogják iktatni a rendszerből. A felülvizsgálatot az összes településnél el kell végezni. 
Harmadik dokumentáció, amire szükség van, ez egy üzemeltetési tanulmány. a 20 település 
abban egyetért, hogy mi magunk szeretnénk üzemeltetni. Erre egy teljesen részletes 
tanulmányt kell készíteni, hogy hogyan fog ez történni, hány emberrel fog dolgozni, milyen 
szervezeti struktúrában, stb. júniusban benyújtjuk ezt a pályázatot, és a politikai ígéretek úgy 
hangzanak, hogy még a nyáron fog kijutni Brüsszelbe a pályázat, és utána a brüsszeli 
döntéshozók gyorsaságától függően remélhetőleg még az idén döntést hoznak. Ez a Kormány 
által kiemelt projekt, ezért a hazai támogatása nem kérdőjeles, az EU-s támogatása pedig azért 
nem kérdőjeles, mert van egy Jaspers kontroll, és ők ezt véleményezik, és az utasításaik, 
tanácsaik alapján kell mindent elkészíteni. Ez egy nagyon rózsaszín kép, de optimális 
forgatókönyv, miszerint ebben az évben döntés születik, és a jövő évben elindulhat a munka, 
ettől rövidebb megvalósulási időt nem látok, csak hosszabb lehetne, de talán ez tud működni. 
Egyéb pályázataink: P+R parkolóról olvashattak újságban is, a vasútállomás mindkét oldalán 
terveztettünk és pályáztunk meg egy ilyen parkolót. A jobb oldali területre már elnyertük a 
támogatást, ez magába foglalja a buszforduló felújítását is. A második ütem a bal oldali 
amelyre pályázatot nyújtottunk be, ezt tartaléklistára tették, ha azonban valaki visszamondja, 
vagy nem tudja megvalósítani, elképzelhető a támogatás.  
A másik amiről szeretnék beszélni, egy ingatlan megvásárlása, a leendő bölcsőde számára, 
Szilvafasor u. 1. szám alatt bölcsődét építünk. Ma már összevonásra került, elkészültek a 
bölcsőde tervei, a pályázat már a második fordulóban van. Július 12-re kell mindent leadnunk, 
építési engedélyt, engedélyezési terveket, stb. eszközbeszerzés árajánlatokat, nevelési 
programot, a pályáztató szervezet tájékoztatása szerint mi állunk a legjobban az előzetesen 
kihirdetett pályázók közül. 90 %-os pályázati forrásról van szó. 40 férőhelyes bölcsőde lesz.  
Amennyiben az én elképzeléseim teljesülnek, az intézmény megépítése az ősz folyamán el tud 
kezdődni, és jövő év őszére elkészül. 
 
Egy másik pályázat: Kossuth tér, Csokonai utca, Szív utca, Magdolna utca, facsemetékre 
nyertünk 2,5 mFt-ot, még dolgozunk rajta, a megvalósítás folyamatban van. Ha túléli a 
rongáló kezek tevékenységét és a nyári aszályos időszakot, akkor talán túl is fogják élni a 
nyarat.  
 
Tavalyi évben nyertünk pályázatok partfal felújításra a Fő utcán. Ez 22 mFt-os felújítás volt. 
20 mFt-ot kaptunk pályázatból. Megcsúszott a partfal, sürgős beavatkozásra volt szükség. Az 
idén, ha minden igaz, újra lesz ilyen pályázat, véleményem szerint ezt folytatni kellene.  
 
A Kossuth Lajos utcáról is volt szó, itt is elég komoly munka lesz, a Gomba kocsmától az 
Alkotmány utcai csomópontig kerül majd felújításra. Ez egy 71 mFt-os beruházásnak indult, 
most a közbeszerzési eljárás lefolytatása után azt mondhatom, hogy 52,8 mFt-ban áll meg 
bruttó, ehhez kaptunk 15 mFt pályázati pénzt, azt nem tudom, hogy mikor indul, de augusztus 
31. napjáig kell befejezni. A szerződést még nem kötöttük meg, de folyamatban van.  
 
Nyert az Önkormányzat egy szervezetfejlesztésre kiírt pályázatot, alapvetően az 
önkormányzati működést vizsgálják felül, gazdálkodást, működését, és egy új működési 
rendre tesznek javaslatot, amely hatékonyabb gazdaságosabb lehet. A dolgozók képzése is 
szerepel ebben. Szeretném még elmondani, hogy nemcsak az önkormányzat pályázataival 
foglalkozik a pályázatíró kolléganő, hanem a civil szervezetek által benyújtott pályázatokat is 
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kezeli, ha van rá lehetőség. Ebben az évben három vagy négy pályázat készült a mi 
gondozásunkban, ezek közül kettő nyert.  
 
Szeretném elmondani, hogy szó volt a fasorok kapcsán, hogy két évvel ezelőtt egy 
vízkorlátozás miatt a mi fáink is megsínylették az aszályos időszakot. Hogy ez ne forduljon 
elő, a Faluszolga Kft. jelentős fejlesztést hajtott végre. Az egyik kút kapacitását 
háromszorosnak növelték, talán nem fog ilyen intézkedésre még egyszer sor kerülni. Talán 
egy hónapon belül befejeződik a kútcsoport üzembehelyezése. 

Kérem Önöket, hogy ha van kérdésük, tegyék fel. 

 

Dede Sándorné Erkel u.:9. Ragyogó ötlet volt az utcák legyalulása, ami többnyire nagyon 
jól sikerült, de az Erkel u. 1-től 20-ig nagyon hullámos olyan, mint a Balaton, hiába 
telefonálunk, az mondják, hogy ha feltöltik, akkor a lentebbi kapubeállókon nem tudnak 
bemenni az autók. Ígéretet kaptunk, hogy a Bartucz nevű vállalkozó visszajön, de nem jött 
vissza. A tinik a motorjaikkal jönnek, röpködnek a kövek. A Kinizsi utcát szépen 
megcsinálták. Kérjük, csinálják meg nálunk is. 

Ladányi Vince Szőlőstelep: A múlt évben szó volt arról, hogy a járda a Rózsa utcáig 
elkészül, de nem készült el. Mi ennek az oka és mikor készül el? 

Jandó István: A Polgármester Úr az eredményekről beszélt, de nekünk már sokkal előrébb 
kellene tartanunk, már 8 éve vannak hivatalban. Minden évben készül településrendezési terv. 
Kecser István 2007 évben tette fel az internetre, hogy várossá kellene válnunk, 10 ezres 
lélekszámot kellene elérnünk. Nincs még egy pest megyei település, amely ilyen szerencsés, 
ahol ennyi beépítésre váró telek lenne 250 telek. Még a községközpont közelében is 600 
beépítésre alkalmas telek van. Komolyra véve a szót minden évben készül rendezési terv. 
Elment mellettünk az élet. Szépülünk, fejlődünk, de nagy formátumú rendezés nem valósult 
meg. 4 közterületi parkunk van, nem nagyobb, mint ez a fél terem, nézzék meg, hogy néz ki. 
Ezzel sem tudunk mit kezdeni, akkor a nagy ívű dolgokkal mi lesz? Még a telek 
parcellázásnál had időzzek, azt mondják, hogy ha egy tulajdonos nem megy bele, már nem 
lehet megcsinálni. Egy megakadályozhatja? Van itt közösségi érdek, elővásárlás, kisajátítás, 
Kecser Úr, Ön a rendezési bizottság elnöke biztosan vannak lehetőségek, amivel ezeket a 
problémákat meg lehet oldani. 

Nem is ide tartozik, de had említsem meg. Választások lesznek nemsokára, gondolkodni kell 
a testületnek, körzetünkben 12 éve van a Czerván György hatalmon, volt egyszer is 
falugyűlésen, vagy testületi ülésen? Miben segített ő nekünk, az ünnepekre jön, de ha 
gondokkal kell szembesülnie, akkor nem jön. Az idén sem leszünk város szerintem. Nekünk 
nem segít. Önök fideszesek őt segítik, de Ő nekünk nem segít. Oda húz a szíve. Ha a várossá 
válási pályázaton indul Tápiószentmárton és Tápiószele nekünk esélyünk sincs. Fogjon össze 
Úri, Mende. A Czerván Úrnak nincs ideje eljönni, amikor a problémákról kellene beszélnünk. 

 
Horinka László polgármester: Erkel Ferenc utca: valóban azzal a szándékkal kezdtük ezeket 
a munkákat, hogy optimálisabb körülményeket teremtsünk a közlekedéshez. Bizonyos 
helyeken gyalulással, máshol köves réteget kaptak az utak, járhatóbbak, simábbak lettek, ha 
van olyan szakasz, ami nem jó, akkor a kivitelezővel még megpróbálunk javítatni rajta. 

Ha rátöltünk a finomabb anyagból a mélyebben fekvő részekre, akkor meg emeljük az utat. 
Vagy az utat teljesen újra építjük, vagy a nagy köveket megpróbáljuk úthengerrel lenyomni. 
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Inkább a sárról beszélnék. Az újságban megjelenik a tájékoztatás, amely járdaépítésre 
vonatkozik. A lakosság bevonásával szeretnénk a járda hálózatot bővíteni. 5 millió forint van 
erre elkülönítve. Két lehetőséget vehetnek igénybe a lakosok. Vagy a tulajdonos megépíti, mi 
adjuk az anyagot, vagy mi megépítjük, de akkor a tulajdonosoknak hozzá kell járulni az 
építéshez 1000 forinttal folyóméterenként. Ha ebből az összegből a szükséges járda 
szakaszaink ötöde megépül, már előrébb vagyunk. 

A Rózsa u.: Az ottani lakóközösség keresett meg minket azzal, hogy megépítenék a járdát, mi 
megvásároltuk az anyagokat. Látható volt, hogy lassan haladt a munka, ennek a problémának 
a fő mozgató rugója, az volt, hogy nem ott kezdték építeni, ahol a műszaki csoportunk 
kijelölte. Közben a többi szakasz épült. A rossz helyen elkezdett szakaszt felszedtük, amivel 
elvettük egy kicsit az építők kedvét. Ezért nekünk kellett befejezni, a foci pályánál a behajtót 
is. Szükség van a megépítésére, az Iskola utca felső szakaszán is. Ahol a csatorna nem 
csatlakozik ott az útburkolat javítást is előbbre lehet hozni. Ha látunk rá forrást megépítjük. A 
járdaépítést tovább lehet vinni, de kérem a lakosságot, hogy vegyenek részt benne. 

A tapasztalat az, hogy a járdával közvetlenül érintett ingatlanok tulajdonosai nem nagyon 
vettek részt benne. A testület tagjai közül is voltak, akik ott voltak. Kellene néhány dolgos 
kéz, természetesen egyeztetve a műszakkal. 

Jandó Istvánnak mondanám: Településrendezési tervet nem fogad el minden évben a testület. 
Legutóbb 2005-ben, de már akkor tudtuk, hogy sok minden nem valósulhat meg belőle, de a 
pályázat miatt el kellett fogadnunk, mert veszélyeztettük volna Mende pályázatát is. 
Szándékunkban állt módosítani. Az új rendezési tervet 2009-ben elfogadta testület, a 
szerződést hamarosan aláírjuk. Például az ön által említett Béke utcai tömbfeltárásra is sor 
kerül. Sajnos az elképzeléseinket egy ember is meghiúsíthatja. Kisajátítással csak közút 
részére veheti el az önkormányzat, megfelelő kártalanítás ellenében. A feltételrendszert 
egyeztetjük a lakókkal. 20 év elmaradását nem hiszem, hogy korrekt dolog lenne 
felemlegetni. 3 éve nem én álltam itt. 

Igen várossá kellene válnunk, nem azért kell 10 ezer lélekszámot elérni, hogy város 
lehessünk, hanem azért mert onnantól kezdve a szolgáltatások szélesebb körben meg tudnak 
jelenni. Ha 10 ezren vagyunk, ez könnyebb lenne, 18 ezernél pedig még jobb. Több minden 
tudna üzemelni a sport és szabadidő területén is. 

Lakóterület bővítés célunk, ezért akarunk rendezési tervet, hogy ne legyen akadálya. Ahol sok 
a tulajdonos ott nagyon nehéz, ahol kevesebb ott könnyebb. 

Sziklakertek: Biztosan igaza van, de látom a Tamásék munkáját, sokat dolgoznak, bár tudom, 
hogy többet is lehetne. Mától álltak munkába a közhasznú munkások, eddig azért nem voltak, 
mert az álam leállította. Közcélúnak nevezik őket, rendszeres szociális segély helyett így 
alkalmazhatjuk a munkanélkülieket, az elmúlt 2,5 hónapban az ő munkájuk kiesett. Ez a 6-8 
ember nagyon sokat jelent a Faluszolga munkájában. 

Czerván György jelenléte: Ma felhívott, hogy nem tud jönni, ha nem hétfőn lenne, el tudna 
jönni, a hétfő parlamenti ülésnap. 

Jandó István: Nem kell idejönnie, önkormányzatnál beszélgessenek a képviselőkkel, Mindig 
csak az ünnepekre jön. 

Horinka László polgármester: Nem kell, hogy megvédjem, majd ő megvédi magát, bárki 
felhívhatja. Én rendszeresen találkozom vele. Azt el kell mondanom, hogy a csatorna 
beruházás ügyében az összes minisztériumi tárgyaláson ott van és képviseli, támogatja ezt az 
ügyet. 
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Katus Norbert: Nagyon röviden az országgyűlési képviselői munkáról 2002-óta Czerván 
György ellenzéki képviselő, az is kérdés, hogy a javaslatait a parlament napirendre tűzi-e. 

MÁV menetrendet említeném, nagyon nehéz úgy tárgyalni, hogy havonta változtatják a 
minisztereket. A 31-es főúttal kapcsolatban is támogatott, de most ellenzékben van.  

Kecser István: Településrendezéssel kapcsolatban, igaz hogy minden évben foglalkozunk a 
témával. Nézzük a Tökföld esetét. Még egy ilyen kis terület esetében is van egy-két olyan 
tulajdonos, aki nem akar hozzájárulni a rendezéshez. Jogi lehetősége nem nagyon van az 
önkormányzatnak. Valóban 24 éve van felhúzva annak az útnak a vonala a térképre, de így 
nagyon nehéz gazdálkodni. A korábbi önkormányzati vezetés nem támogatta az ilyen irányú 
törekvéseket, abból az okból, hogy miért legyen valakinek ebből haszna. 

Mészáros Józsefné: Telekügyhöz szeretnék hozzászólni az én telkem is a vasúthoz meg ki. 
Van egy ötletem: van egy olcsó telek, amit meg lehetne venni út céljára.  

A Polgármester Úr is gyakran jár arra. A Béke utcai sarkon nagyon rossz az út, ha esik az eső, 
egy tó alakul ki. A víz nem tud elfolyni, lehetne-e egy árkot ásni, vagy másként elvezetni a 
vizet? 

Horinka László polgármester: Nem akarok saját kútfőből válaszolni, már megnézettem egy 
tervezővel és az volt az ötlete, hogy olyan szegélykövet kell alkalmazni, ami vízelvezetős. 
Nagyon keskeny az út és a kövek horrorisztikus áron kaphatóak, a csatorna építése előtt nem 
kellene hozzányúlni, Rövid távú megoldást nem tudok. 

Kecser István: A Béke utcai kérdéssel foglalkozunk. Ha megvásárolható az ingatlan, 
pályázunk rá. De ha az a rész a vasúté nem lehet közutat építeni. Felmerült egy javaslat, hogy 
tegyük járhatóvá az utat. Máris akad olyan tulajdonos, aki megakadályozta, ha minden 
tulajdonos adna 16 métert a saját telkéből, akkor a szív utca felé lehetne utat készíteni. 

Jandó Úrnak mondom, hogy a tulajdonosok előbb utóbb belátják, hogy az ő érdekük is a 
rendezés. 

Dede Sándorné: Járdaépítés, szerintem Szőlősön ez nem megoldható, sok olyan hely van, 
ahol nem laknak, vagy nyaraló és nem is nagyon látjuk a tulajdonosokat. A járdaépítés nem 
fog menni, van betonkeverőnk, én szívesen odaadom, tudok betont keverni, nem vagyok 
gyenge testalkat. Sokan azt mondják, hogy bevándorlók vagyunk, növeljük a létszámot és a 
problémát. 

Horinka László polgármester: Egy pozitív példát szeretnék elmondani: az Ady Endre 
utcában lakók összefogtak megépítették a járdát. A Gáspár ház előtt van egy rövid szakasz, 
ami nem tartozik senkihez, a lakók ennek a szakasznak a megépítésében is összefogtak és 
elkészítették. Összefogással előbbre juthatunk. 

 

Süliné Kovács Erzsébet: Én még mindig az útnál tartok, a legutóbbi közmeghallgatáson ami 
tavaly ősszel volt, elkezdték az utat gléderezni, hepehupás, nem lehet közlekedni sem gyalog, 
sem autóval. Lesz árok vagy nem lesz árok? Ez nagyon érdekes, mert a dűlőkben 
semmiképpen nem lehet a házak előtti kerítések mellé tenni az árkokat. A víz lefele folyik, ha 
ott megy az árok, ott soha nem lesz víz, a velünk szemben lévő telek viszont állandóan ázni 
fog, mint ahogy eddig ázott. Tavaly szeptemberben kész kellett volna lenni az útnak, 
szeptember 19-én kezdték el az utat csinálni. A földmérő a föld felőli oldalra tűzte ki az árkot.  

Az utakkal kapcsolatban néha van olyan érzésem, hogy kicsit kapkodnak, a Szent Imre utca 
végén megnyitottak egy utat, akkor eltúrták a földet, ott vannak a földkupacok, a fák, azok 
gyökerei, az „utat” semmire nem lehet használni. Azt írták a jegyzőkönyvben, hogy a Szent 
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Imre utcai lakosok kérésére nyitották meg az utat, ami állítólag egyszer valamikor már volt is 
ott. Én elmentem ebbe az utcába, és nem igazán emlékeztek, hogy ők kérték volna írásban az 
önkormányzattól. Én azt kérdezem, hogy amikor én aláírást gyűjtöttem a vízzel kapcsolatban, 
egyáltalán nem is foglalkoztak vele. Az én családom is bent lakik a faluban, és ki szoktak 
hozzám jönni és nagyon jó érzik magukat. A tájékoztatás rettentő rossz sülysápon. Kb. 1,5 
ével ezelőtt vállaltam azt, hogy elviszem a Művelődési Házból vagy a Hivatalból az újságot a 
dűlőben és széthordom az embereknek. Én is dolgozom, és nem találok senkit, akitől 
elvihetném az újságot. A Katona József utca végébe tettek egy táblát kb egy éve, ez azért van, 
hogy feltegyük azokat az információkat, amiket szeretnénk, hogy az ott élő emberek 
megtudjanak. Ez a tábla rendszerint üres, semmiféle olyan hír nincs rajta, ami minket is 
érdekelne. A Katus Norbert megválaszolta nekem, hogy az Önkormányzat feladata lett volna 
a tüdőszűrőre az értesítés kihordása. Most az újsággal együtt hordták ki a faluban, de mi nem 
kapunk újságot, nem kapunk értesítést sem. Ha valaki nem tud internetet olvasni, akkor 
hogyan jut az információhoz?  
A szemét kihordásával, amit az emberek nemcsak a dűlőben, hanem a faluban is kihordanak 
az utcára, kiszedik a gazt, látnak lyukat az úttesten és belehordják, erre figyelmeztetni kellene 
az embereket, hogy ne tegyék, mert csak rosszabb lesz a helyzet. A közterület-felügyelő 
egyedül nem fog tudni rendet teremteni.  
A Czerván Úrral kapcsolatban mondanám, hogy én beszéltem vele a múlt héten szerdán, 
megkérdeztem, hogy Sülysápra meghívták-e a közmeghallgatásra, megkérdezte, hogy mikor 
lesz? Ugyanazt mondta nekem is, hogy a hétfő nem jó, mert a Parlamentben szavazás van, és 
arról nem hiányozhat. Azt is mondta, hogy bármikor, ha meghívják, és megszervezik a falu 
lakosságának részvételét, eljön. 
A szabályozási tervről szerettem volna még beszélni, amikor volt pár héttel ezelőtt a 
megbeszélés, akkor arról volt szó, hogy egy két héten belül keressük egymást. Én azóta is 
várom, hogy így nem lehet odamenni az emberekhez, ha nem tudjuk, hogy mi mennyibe 
kerül. Én kértem egy hozzávetőleges költségvetést.  
 
Horinka László polgármester: Az első az árokprobléma, mindenki értse, a Besnyői dűlő a 
középső dűlő első utcája, amin keresztül lehet kijutni Sándorszállásra. Ez a dűlő úgy néz ki, 
hogy kimérettük a földmérővel, 4 méter szélességű közterület áll rendelkezésre, közterületen 
szokás elhelyezni járdát, utat, vízelvezető árkot, és ez lehetetlen ilyen szélességben. Útnak 
nem elég. Egyetlen megoldás van, vagy az út egyik oldalán lévő ingatlantulajdonosok vagy a 
másik oldalon lévő tulajdonosok ezt a területet kipótolják. 4 méter széles közterületen nem 
tudok úgy vízelvezető árkot építeni, hogy az közterületre essen, mert akkor nem lesz út. Hogy 
a földmérő mit mondott, az lehet, hogy úgy van, ha eltalálta az elképzelésünket. A Nagy 
Ferenc által művelt (bérelt ) terület szélén, az ő beleegyezésével kialakítható az árok. Más 
lehetőségünk nem nagyon van. A fórumon én nem szálltam be ebbe a vitába, mert végülis 
nekünk is és önnek is igaza van, csak össze kellene hangolni, de ha indulatból jön a kérés, 
nehéz közös nevezőre jutni. A kétféle válasznak lehet oka, jogilag én nem tudok ott árkot 
ásni, ha a Feri hozzájárul, akkor tudok árkot ásni az ő területén. 
A 4 méter közterületet mindenképpen bővíteni kell valamilyen irányba.  
A Szent Imre út végén lévő út nem tudom hány aláírással érkezett a kérelem, Szent Imre utcai 
lakosok voltak rajta, kérték hogy a térképen jelölt utat, amit valaki művelt, hogy az utat az 
önkormányzat nyissa meg, hogy a Szent Imre utcai telkeket meg lehessen osztani. Lehet, 
hogy ön talált néhány olyan ingatlantulajdonost, aki nem tudott erről. Térképen jelölt 
közterületről van szó. A Somogyi Pál itt volt többek között egy közmeghallgatáson, és beszélt 
erről, hozta az aláírásos papírt. Szívesen megmutatom, hogy hány aláírás volt, biztos, hogy 
nem mindenki. Legalább a 2/3-a megvolt az ott lakóknak. Nincs még kész, nagyon sok 
mindent kell csinálni. Ez egy félkész állapot, amit ön ott látott.  
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Tájékoztatással kapcsolatban: nincs olyan rendszer, amivel mindenki elégedett. Az újság 
problémáján segíteni kell. Általában tájékoztatásról én nem ezt érzem, ha az önök ügyét 
megoldjuk, és megkapják az újságot, akkor elmondhatjuk, hogy minden sülysápi ingatlanhoz 
eljut egy olyan újság, amiből a legfontosabb települési és a lakosságot érintő információ eljut. 
Ma 2800 példányt nyomtatunk belőle, amit emelni fogunk 50-100 példánnyal. Minden 
ingatlantulajdonos ingyenesen kapja továbbra is. Vannak terjesztési problémák. Ennek az az 
oka, hogy általában a közhasznú dolgozókkal vitetjük ki, akik folytonosan cserélődnek.  
2006. szeptemberében állítottuk fel az új honlapot, amit sokkal több információt tartalmaz, 
mint a hírforrás, az összes rendelet, jegyzőkönyv letölthető. Ha az Államigazgatási Hivatalban 
adnak két hetet, nyílván ők is tudják, hogy idő kell hozzá, hogy a jegyzőkönyv. összeálljon. 
Én olvasom el elsőként a jegyzőkönyvet. Ez általában rajtam múlik, hogy mikor kerül fel a 
honlapra.  
A honlapon lévő információknál a polgárőrség részéről rendszeres tájékoztatás van az általuk 
végzett munkáról.  
 
Nem akarom tovább ragozni, a nyilvánosságot ígértem, hogy nagy lépéseket fogunk tenni, 
2006-ban, amikor jelölt voltam, ezeket a lépéseket megtettük, de pld. azt, hogy a képviselő-
testületi ülések, ha csak az interneten élő egyenesben követhetők, az is egy nagy előrelépés.  
Vannak bajok a tájékoztatással, amiket orvosolni kell. 
 
A szemétlerakással kapcsolatban remélem, hogy más sem és ön sem gondolja, hogy 
bármelyikünk lenne a felelős. A szelektív hulladékgyűjtők környékén a háztartási szemét 
hegyekben áll. Biztos vagyok benne, hogy nagyon sok időnek kell eltelni, hogy azok az 
üzenetek, hogy pet-palackot gyűjtünk, stb. rögzüljenek. Aki igyekszik a társadalmi 
elvárásoknak megfelelni, nem is hordják oda, nem is velük van a baj. Aki nem fizet 
szemétdíjat, nincs szerződése a szolgáltatókkal, azok valamilyen módon meg akarnak 
szabadulni a szemetüktől. Nagyon sokat bosszankodunk ezen. Ez sajnos soha nem fog 
megszűnni, remélem, hogy javulni fog a helyzet.  
 
Czerván Györgyről tett említését köszönöm, igazolt engem. Megkapta a meghívót.  
 
A szabályozási tervvel kapcsolatban nem akarom elmondani az összes okot, hogy mi miatt 
csúszik, de már vannak olyan irányszámaink, hogy milyen számokat lehetne publikálni Önök, 
a Béke utcaiak és a többi ingatlantulajdonosok felé. Ezeket hamarosan ismertetni fogjuk. Újra 
egyesével le fogunk ülni.  
 
Katus Norbert: Mi szoktunk vitatkozni a fórumon. Nekem a feladatom elsősorban az 
önkormányzati döntések kommunikációja, amiben javulni kell. A tüdőszűrős dolog sem volt 
teljesen rendben. Az újság, amikor elindult 2006. októberében 2600 számmal ment ki, és 
növeltük 2800–ra most pedig 2850 lesz. Én végigjártam a települést utcánként, és 
megszámoltam, hogy hány ház van. Májustól lesz ennyi, a jövő héten megjelenő újságból már 
önök is fognak kapni, a faluszolga Kft. fogja kézbesíteni. Ha bárkinek észrevétele van ezzel 
kapcsolatban, hívjon fel.  
Segítséget kérek abban, hogy kb. egy hónapja voltunk először egy grafikai cégnél 
Tápiógyörgyén. A TÉR modellt, hogyha ön elolvasta a múlt havi ülés anyagát, ezt kell majd 
aprópénzre váltani. Ez ügyben a lakossággal is szeretnénk majd együtt működni. 
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Kecser István: a Katona J. utca végéig terjedő szakasza a zártkertnek a szabályozási terv kb 
1,7 mFt, ez egy nagyon diszkontált ár. Az én becslésem szerint 30 parcella van ezen a 
szakaszon.  
 
Horinka László polgármester: Amennyiben nincs több kérdés, megköszönöm a részvételt, 
jó éjszakát kívánok. 
 

k.m.f. 
 
 
 
 

         Horinka László 
          polgármester 
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